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ZMIANY NA RYNKU UPS W POLSCE 
 
 
 
Zbigniew Chrzanowski  
EKO-ZEC Sp. z o.o. 

 
 
 
 
Zmiany jakie w ostatnim czasie zachodzą w energetyce zawodowej mają 

wpływ na ilość i jakość powstających UPS. 
 
Realizacja nowych inwestycji w elektrowniach węglowych Kozienice, Jaworz-

no, Opole w późniejszym czasie Ostrołęka, gdzie budowane są duże jednostki 
wytwórcze od 500-1075MW, spowoduje, że na naszym rynku pojawi się dodat-
kowo około 3 milionów Mg dobrego jakościowo popiołu lotnego oraz około 700 
tysięcy Mg Rea-gipsu. 

 
Dodatkowo dostosowanie naszej energetyki do wymogów ochrony środowi-

ska, w tym do wymagań BAT, spowodują powiększenie ilości odpadów z odsiar-
czania spalin zarówno z metod półsuchych jaki i Rea-gipsu. Szacujemy, że w 2020 
roku ilość ta przekroczy 3 miliony Mg. 

 
W międzyczasie zostaną zamknięte stare jednostki na węgiel brunatny Turek  

(700MW) oraz najstarsze jednostki węglowe w Łaziskach, Sierszy, Łagiszy. 
 
Bilans ilości UPS wskazuje, że na rynku dodatkowo pojawi się około 2 milio-

nów Mg dobrego jakościowo popiołu oraz około 1 miliona Mg Rea-gipsu. 
 
O konsekwencjach tego przyrostu i propozycjach rozwiązania problemu bę-

dzie referat, który wygłoszony zostanie podczas najbliższej konferencji UPS  
w Sopocie. 


